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Gebruikersplatform Bentwoud 
   

 
 

 
GPB 23-25 

 

Verslag van de bijeenkomst van het Gebruikersplatform Bentwoud 

Datum: 21 september 2023 

Aanwezig: 20 personen 

Afwezig: 12 personen 

 

1. Welkom, opening en ingekomen stukken 

De plv. voorzitter opent de bijeenkomst en heet eenieder welkom. Hij biedt zijn excuses 

aan voor het wat rommelige begin omdat de zaal niet was ingericht zoals is afgesproken. 

Verder meldt hij de afwezigheid van de voorzitter. 

De plv. voorzitter vraagt of er nog vragen of opmerkingen zijn over de ingekomen stuk-

ken. Het gaat om: 

• Brief Vrienden van het Bentwoud over tijdelijke huisvesting; 

• Brief over recreatie-concentratiepunten in het Bentwoud; 

• Brief gemeente Alphen aan bewoners over tijdelijke huisvesting; 

• Bijlagen bij brief gemeente Alphen. 

Er zijn geen vragen of opmerkingen over de ingekomen stukken. 

 

2. Mededelingen 

De plv. voorzitter stelt het kort verslag over de tijdelijke huisvesting (GPB 23-22) aan de 

orde. Het verslag is opgesteld naar aanleiding van een gesprek tussen vertegenwoordi-

gers van de Gemeente Alphen en de voorzitters van het Gebruikersplatform en de Vrien-

den van het Bentwoud. 

Er zijn geen vragen of opmerkingen over het verslag. 

De plv. voorzitter vraagt gebruikers die aanwezig zijn geweest bij de inloopbijeenkomst 

over Bentpoort kort verslag van die bijeenkomst te doen. 

Harry Ramler deelt mee dat er een goede uitleg is geweest over het initiatief van het ho-

veniersbedrijf Van der Spek. De plannen zien er mooi uit en er was veel waardering voor 

de wijze waarop Bentpoort is opgezet en wordt ingericht. Veel vragen zijn adequaat be-

antwoord. 

De secretaris vult aan dat de aanwezigen ook de mogelijkheid hadden om ideeën en 

wensen naar voren te brengen. Gebruikers hebben geadviseerd om het fietspad aan de 

andere kant van de toegangsweg te situeren. Verder heeft het hoveniersbedrijf toege-

zegd om in het voorjaar 20234 de plannen aan het Gebruikersplatform voor te leggen zo-

dra er van de gemeente Alphen aan den Rijn de benodigde vergunningen zijn verkregen. 

De plv. voorzitter vraagt Rob van Daalhoff kort verslag te doen van het concert dat heeft 

plaatsgevonden in het Bentwoud. 

Rob van Daalhoff meldt dat er ruim 200 bezoekers aanwezig zijn geweest bij het concert 

dat in de Driehoek heeft plaatsgevonden. Er was veel waardering voor dit initiatief en er 

werd een vrijwillige bijdrage aan de bezoekers gevraagd om de bekostiging van een der-

gelijk concert mogelijk te maken. Ook vertegenwoordigers van de gemeente Alphen aan 

den Rijn waren aanwezig. 

 

3. Notitie Moraves over Aarden Wal 
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De plv. voorzitter vraagt Siep Eilander een toelichting te geven over de visie die de 

Vrienden van het Bentwoud over de Aarden Wal heeft. 

Siep Eilander zegt dat de Vrienden van het Bentwoud voorstander zijn van een Aarden 

Wal aan beide zijden van de geplande verlengde Bentwoudlaan. Echter in de notitie van 

Moraves wordt nog steeds rekening gehouden met het recreatie-concentratiepunt aan de 

westkant van deze weg. Dat zorgt voor een doorbreking van de Aarden Wal en dat is, 

voor de Vrienden, nog steeds een ongewenst plan. Nog steeds is echter niet duidelijk of 

de Provincie luistert naar de opvattingen van de Vrienden. 

De plv. voorzitter vraagt wat de gebruikers van de opvatting van de Vrienden vinden. Het 

Gebruikersplatform verkeert niet in een positie om hier een standpunt over in te nemen 

maar kan wel besluiten om zich aan te sluiten bij de opvatting van de Vrienden. 

De secretaris wijst erop dat in de notitie van Movares verschillende varianten zijn aange-

geven en bij het aansluiten bij het standpunt van de Vrienden moet duidelijk zijn voor 

welke variant dan wordt gekozen. 

Siep Eilander antwoordt dat de Vrienden voorstander zijn van variant 1. Dat houdt in dat 

de grondwal achter de watergang komt te liggen (dus aan de westkant van de Aarden 

Wal). 

De plv. voorzitter stelt vast dat de gebruikers het daarmee eens zijn en dus bij het 

standpunt van de Vrienden aansluiten. 

Sebastiaan Huls (SBB) zegt dat er over de verschillende varianten ook intern gesproken 

is en dat er bij beheer de voorkeur is om de watergang tussen de weg en de grondwal 

aan te brengen. Daarmee is een beter beheer mogelijk en heeft het de minste effecten 

op het Bentwoud. 

Siep Eilander zegt dat het proces van inspraak en participatie nog loopt. Er ligt een ziens-

wijze en de beantwoording daarop is nog in voorbereiding. Dat geldt ook voor het recrea-

tie-concentratiepunt waarover de Provincie moet besluiten. 

Siep Eilander meldt dat er vanuit de Vrienden een vraag op tafel ligt of het mogelijk is 

om inzage te krijgen in de notulen van het bestuurlijk overleg. 

Sebastiaan Huls meldt dat dit zeer ongebruikelijk is. 

De secretaris vindt dat een verbetering van de communicatie tussen het bestuurlijk over-

leg en het Gebruikersplatform nodig is. Hij heeft al eerder gesuggereerd om tenminste 

twee keer per jaar een bijeenkomst te organiseren waarbij het bestuurlijk overleg met 

het Gebruikersplatform de ontwikkelingen en opvattingen over het Bentwoud aan elkaar 

uitwisselen. Na de gemeenteraadsverkiezingen heeft zo een bijeenkomst plaatsgevonden 

welke door alle betrokken partijen zeer werd gewaardeerd. 

 

4. Inbreng Staatsbosbeheer 

• Stand van zaken ontwikkelperspectief/toetsingskader 

Sebastiaan Huls geeft aan dat er eind november 2023 weer een bestuurlijk over-

leg plaats vindt. Daaraan gaat een ambtelijk overleg aan vooraf. Er wordt gewerkt 

aan een zestal grote aandachtpunten welke verder uitgewerkt zouden moeten 

worden. Het gaat om: 

- de toegankelijkheid tot het Bentwoud 

- de paden en routes in het Bentwoud 

- de nodige voorzieningen 

- evenementen 

- landschappelijke inrichting 

- externe verbindingen 

De bedoeling is dat er een document komt waarin de opvatting en de visie voor de 

periode 2024 tot 2029 wordt vastgelegd en welke gebruikt kan worden voor de 

nog te organiseren Bentwoudconferentie. Daarvoor worden alle bij het Bentwoud 

betrokken partijen, organisaties en ondernemers uitgenodigd. De resultaten van 

deze conferentie worden dan verwerkt in een einddocument dat in de zomer 2024 

moet worden vastgesteld. Staatsbosbeheer wil door middel van werksessies en 

projecten met gebruikers en andere partijen in gesprek gaan over de verschil-

lende thema’s die bij de uitwerking betrokken zijn. Naar het oordeel van Staats-

bosbeheer heeft dat gevolgen voor het gebruikelijke vergaderschema van het 
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Gebruikersplatform. Op korte termijn wordt ter zake een voorstel besproken met 

het bestuur van het Gebruikersplatform. 

Siep Eilander merkt op dat in het bepalen van de grote aandachtspunten het aan-

dachtpunt natuurlijke waarde ontbreekt. Terwijl dat vanuit het Gebruikersplatform 

en de Vrienden als het meest wezenlijke aandachtspunt is aangedragen. 

Sebastiaan Huls zegt dat de natuurlijke waarde aandacht krijgt bij het uitwerken 

van de verschillende zoneringen. 

Waldo van Zuylen vraagt hoe nu bepaald wordt welke evenementen in het Bent-

woud mogelijk zijn. 

Jaap Meere (SBB) antwoordt dat Staatsbosbeheer alleen bepaald in welk gebied 

een evenement kan plaatsvinden maar dat de gemeente Alphen aan den Rijn ver-

antwoordelijk is voor het afgeven van een vergunning waarin ook de randvoor-

waarden worden vastgelegd welke bij een evenement door de organisatie gehan-

teerd moeten worden. 

Waldo van Zuylen wil weten welke criteria gehanteerd worden bij het bepalen 

welk evenement wel kan en welke niet. 

Sebastiaan Huls zegt dat dit uiteindelijk geregeld wordt in het toetsingskader dat 

voor evenementen zal gaan gelden. 

Siep Eilander vindt het merkwaardig dat de hele aanpak rond het vaststellen van 

een visie 2024-2029 geredeneerd wordt vanuit de eigenaren van het Bentwoud. 

Je zou er juist voor moeten kiezen, als eigenaars, om de gebruikers en andere 

participanten vroegtijdig te betrekken bij het uitwerken van een visie. Nu wordt in 

de zomer van 2024 een visie gepresenteerd waarna er dan pas werksessies en 

projecten worden opgezet om de visie verder inhoud te geven. 

Sebastiaan Huls antwoordt dat de mening van het Gebruikersplatform en van de 

Vrienden van het Bentwoud voldoende bekend is en dat met de opvattingen bij 

het uitwerken goed rekening mee wordt gehouden. 

• Wijziging toezicht Bentwoud 

Jessie Bragdon (SBB) deelt mee dat er een wijziging plaatsvindt met betrekking 

tot het toezicht in het Bentwoud. Milan van der Sluis heeft de taken van Christel 

van Leeuwen overgenomen omdat Christel een andere functie heeft aanvaard. De 

eerder door Christel toegezegde presentatie over het toezicht in het Bentwoud 

komt op een later moment wanneer Milan goed is ingewerkt. 

Jaap Meere wijst er nog eens op dat een beter toezicht alleen mogelijk wanneer 

de gebruikers daarvan melding maken aan de BOA van het Bentwoud. 

De plv. voorzitter vraagt of het emailadres van Milan op de correspondentie ver-

meld mag worden zoals dat ook met Christel was overeengekomen. 

Jessie Bragdon zal dat bij Milan nagaan en dat aan de secretaris laten weten. 

Actiepunt: 23-011 

• Snoeiwerkzaamheden in het hondenbos 

Jaap Meere vertelt aan de hand van een presentatie hoe de snoeiwerkzaamheden 

in het hondenbos hebben plaatsgevonden. Welke machines zijn gebruikt, welke 

afwegingen zijn gemaakt en op welke wijze de drainage van verschillende stukken 

van het hondenbos gerealiseerd zijn. 

• Overige zaken 

Er zijn door Staatsbosbeheer geen andere punten ter bespreking ingebracht. 

 

5. Inbreng Gebruikers Bentwoud 

• Klacht over gebruik paden door scooters 

Rob van Daalhoff deelt mee dat daar inmiddels overleg over is geweest met Chris-

tel van Leeuwen. Daarbij is van de zijde van de gebruikers voorgesteld om op de 

desbetreffende paden afremhekwerken te zetten. Echter dat stuit op bezwaren 

omdat gebruikers met een wandelwagen of gebruikers die met een scootmobiel 

rijden dan niet deze paden kunnen gebruiken. 

• Bijdrage gemeente Alphen aan MTB-parcours 

Siep Eilander vraagt of de MTB-groep inderdaad subsidie van de gemeente heeft 

gekregen. 
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Marieke van Bemden (gemeente Alphen) antwoordt dat de gemeente subsidiemo-

gelijkheden heeft dat met beweging activiteiten te maken heeft. Maar zij moet 

echter nagaan of de MTB-groep subsidie heeft verkregen. 

• Gevolgen plannen windturbines zuidwestelijk Bentwoud 

Siep Eilander zegt dat er plannen zijn om 200 meter hoge windturbines te plaat-

sen bij de A12. De Provincie zou hier onderzoek naar doen. Naar zijn oordeel 

moet dit goed in de gaten worden gehouden. Hij sluit niet uit dat de Vrienden hier 

een standpunt over zullen innemen. Hij verwacht dat ook het Gebruikersplatform 

hierover te zijner tijd een mening moet vormen. 

• Terugkoppeling bestuurlijk overleg 

Siep Eilander meldt dat hier eerder in de bijeenkomst over gesproken is en dat 

het standpunt van de Vrienden en het Gebruikersplatform daarin duidelijk is. Zij 

zouden het mogen kennisnemen van de notulen van het bestuurlijk overleg op 

prijs stellen. 

• Stand van zaken Bentwoudconferentie 

Siep Eilander zegt het initiatief van Staatsbosbeheer af te zullen wachten. Samen 

met SBB zullen de voorzitters van het Gebruikersplatform en de Vrienden van het-

Bentwoud inhoud geven aan deze conferentie. 

• Stand van zaken aanleg MTB-route 

Martin Eelderink deelt mee dat de MTB-groep subsidie van de gemeente Alphen 

aan den Rijn heeft ontvangen. Er wordt nu gewerkt aan een gebruikersovereen-

komst die tussen de MTB-groep en Staatsbosbeheer tot stand moet komen. Ook 

wordt er gesproken over het aanleggen van een brug zodat de mountainbikers via 

een eigen weg op het mountainbike circuit komen. De MTB-groep beschikt inmid-

dels over 20 vrijwilligers die beschikbaar zijn voor het onderhoud van de route. In 

de planning wordt rekening gehouden met het aanleggen van de route voor aan-

vang van het broedseizoen. 

 

6. Actiepunten 

De plv. voorzitter behandelt de actiepuntenlijst en constateert dat de actiepunten 23-

004, 23-007, 23-009 en 23-010 zijn afgehandeld. Met betrekking tot de nog resterende 

actiepunten uit 2022 en 2021 vraagt hij de vertegenwoordiger van de gemeente Alphen 

naar de stand van zaken. 

Marieke van Bemden zegt met betrekking tot actiepunt 22-018 een aannemer de op-

dracht heeft gekregen om de belijning aan te brengen. Met betrekking tot actiepunt 21-

019 is aan de firma Vermeulen opdracht verstrekt om het Schravenwildertpad op te 

knappen. 

 

7. Vaststellen verslag bijeenkomst 11 mei 2023 

De plv. voorzitter stelt vast dat er geen op- of aanmerkingen zijn op de tekst en inhoud 

van het verslag. Deze wordt daarom vastgesteld. 

 

8. Rondvraag 

Ton Overtoom vraagt of de beperking om op sommige paden met een scooter te rijden 

ook een beperking is voor een snorfiets. 

Jaap Meere antwoordt dat alle voertuigen met een blauw kentekenbord niet toegestaan 

zijn op dergelijke paden. 

Waldo van Zuylen vraagt wanneer de andere wilgen verwijderd worden tegenover de ijs-

vogelwand. 

Jaap Meere antwoordt dat dit binnenkort gebeurt. Tijdens het verwijderen van de wilgen 

werd geconstateerd dat de ijsvogel actief in het gebied was. Daarop zijn de werkzaamhe-

den stil gelegd. 

Jan van der Meer meldt dat er lepelaars zijn gezien in het Bentwoud. 

Martin Eelderink vraagt of het verbod op scooters ook geldt voor de Oostkade. 

Jaap Meere antwoordt dat dat het geval is maar Staatsbosbeheer daar geen toezicht 

heeft omdat de Oostkade onder de bevoegdheid valt van de gemeente Zoetermeer. 

Klachten moeten dus bij die gemeente worden ingediend. 
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9. Sluiting 

De plv. voorzitter sluit onder dankzegging de bijeenkomst en wenst eenieder een goede 

thuiskomst toe. 
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